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Provinciale Staten
Vragen van het statenlid E. Heerschop (PvdA) ingevolge artikel 44 reglement van orde 

AANHANGSEL
tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2021 nummer 174.

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
biologische landbouwbedrijven:

(ingekomen: 23 februari 2021)

Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten
1. We zijn nu een jaar verder. Zijn de cijfers van 

2020 al bekend?
1. Uit de cijfers van Skal Biocontrole, de 

certificeringsorganisatie voor de biologische 
landbouw, blijkt dat het biologisch 
landbouwareaal in Nederland het afgelopen 
jaar met 5,9% is gestegen, naar 79.664 
hectare. Het aantal geregistreerde 
landbouwbedrijven groeide van 2.076 naar 
2.115. In Zeeland is het biologisch areaal 
gestegen met +14,6% t.o.v. het jaar 2019. Dit 
is op de provincie Drenthe na de hoogste 
procentuele groei. De groei in biologisch 
landbouwareaal komt met name vanuit 
bestaande, reeds gecertificeerde biologische 
bedrijven. In Zeeland is het aantal 
biologische bedrijven vrijwel gelijk gebleven 
(van 220 in 2020 naar 223 in 2021).

2. Hebben Gedeputeerde Staten een streven 
naar een bepaald aantal bedrijven dat
omschakelt naar natuurinclusief / biologisch 
boeren? En hoeveel tijd wordt daarvoor
uitgetrokken?

2. Gedeputeerde Staten heeft voor de komende 
jaren geen doelstellingen opgesteld voor een 
bepaald aantal agrarische bedrijven dat 
omschakelt naar biologisch boeren. De 
keuze voor een bepaalde vorm van agrarisch 
ondernemerschap laten wij aan de 
ondernemer. We zien biologische landbouw 
als één van de middelen om volhoudbare 
landbouw te realiseren. In gezamenlijkheid 
met de biologische sector, kennisinstellingen 
en de NGO’s werken we aan een 
stimuleringsplan voor de biologische sector.

3. Is het ook in Zeeland bekend dat boeren al 
dan niet noodgedwongen stoppen met hun
biologische activiteiten? Welke oorzaken 
heeft dat en wordt dit gemonitord in Zeeland? 

3. Nee. In Zeeland is het aantal biologische 
boeren over de afgelopen 5 jaar relatief 
stabiel gebleven. Zie ook het antwoord op 
vraag 1. 

4. Wat betekent de terugschakeling voor de te 
behalen klimaatdoelstellingen en 
biodiversiteit?

4. Zoals uit het antwoord op vraag 3 blijkt, heeft 
deze terugschakeling in Zeeland niet 
plaatsgevonden.

5. Wat kan de inspanning zijn van de provincie 
om genoemde problematiek er niet de
oorzaak van te laten zijn dat agrariërs 

5. Gedeputeerde Staten is van mening dat er bij 
biologisch boeren niet alleen dient te worden 
gekeken naar het areaal biologisch maar ook 



Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten
stoppen met natuurinclusieve landbouw? naar het vergroten van de 

afzetmogelijkheden, innovatie en 
ontwikkeling van de gehele keten. In 
gezamenlijkheid met de sector werken we 
aan een stimuleringsplan voor de biologische 
landbouw die inzet op deze punten. 
Daarbij dient te worden opgemerkt dat er 
tussen natuurinclusieve landbouw en 
biologische landbouw een wezenlijk verschil 
is. Biologische landbouw is een 
productiesysteem dat de gezondheid van de 
bodem, van ecosystemen en van mensen 
onderhoudt. De term “biologisch” is via 
Europese wet- en regelgeving beschermd en 
biologische bedrijven worden hierop 
onafhankelijk gecontroleerd. Enkel 
gecertificeerde bedrijven mogen hun 
producten als “biologisch” aanbieden. 
Bij natuurinclusieve landbouw houdt de 
ondernemer rekening met de natuur op en 
rond het bedrijf en zorgt ervoor dat natuurlijke 
elementen de agrarische activiteiten kunnen 
versterken.

6. Wat betekent terugschakeling van 
natuurinclusief naar reguliere bedrijfsvoering 
voor eventueel verworven subsidiegelden die 
de agrariërs hebben ontvangen?

6. Er zijn vanuit de Provincie Zeeland geen 
specifieke vaste subsidies voor 
natuurinclusieve landbouw. Voor de 
biologische sector was het binnen de POP-3 
openstelling Fysieke investeringen (2019) 
mogelijk om een subsidie aan te vragen voor 
systemen/werktuigen die bijdroegen aan het 
bodembeheer voor biologische landbouw.  
Hiervoor was een Skal-registratie of een 
melding van overschakeling naar biologisch 
vereist. (Gedeeltelijke) terugvordering van de 
subsidie kan plaatsvinden in het geval de 
gesubsidieerde systemen/werktuigen niet 
meer gebruikt worden binnen de 
instandhoudingsverplichting van 5 jaar na 
aanschaf.

Namens fractie: E. Heerschop (PvdA)

MIDDELBURG, 23 maart 2021

Gedeputeerde Staten

Drs. J.M.M. Polman

A.W. Smit
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